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Zápis č.1/2013 
Zápis z jednání konference a shromáždění sboru posuzovatelů holubů a školení plemen 

ve dnech 16. - 17. 3. 2013 v Pardubicích 
Přítomni: účast jednání zaznamenána na prezenční listině, jednání přítomno 59 posuzovatelů,  
22 omluveno a 3 neomluveni.  
Jednání komise zahájil a přítomné přivítal př. Holáň Jiří 
Program:  
1) Zahájení 
2) Zpráva předsedy komise posuzovatelů př. Jiřího Holáně 
3) Zpráva předsedy ÚOK př. Pavla Wiedera 
4) Volba volební a návrhové komise 
5) Volby komise posuzovatelů 
6) Směrnice pro kategorizaci posuzovatelů 
7) Školení plemen holubů 
8) Diskuse 
9) Usnesení 
10) Závěr  
 
Ad. 1) Jiří Holáň požádal konferenci o změnu programu jednání v bodě školení plemen holubů a to o 
změnu pořadí jednotlivých přednášek, přítomní schválili program jednání sboru posuzovatelů. 
 
Ad. 2) Jiří Holáň přednesl zprávu předsedy komise posuzovatelů holubů, zhodnotil práci komise za 
uplynulé období a poděkoval za profesní přístup. Komise mimo jiné doporučila ke schválení 
sjednocení cestovních náhrad u všech odborností na 4,- Kč/ km, posuzování poštovních holubů na 
výstavách ČSCH jen se svazovými kroužky. Celý text viz příloha 
 
Ad. 3) Pavel Wieder přednesl zprávu předsedy ÚOK, zprávu zaměřil na činnost sboru posuzovatelů a 
dodržování statusu posuzovatelů holubů, vzdělavatelů  ve speciálních chovech, spolupráce s 
ostatními odbornostmi, používání vzorníků a norem pro posuzovatele holubů. 
 
Ad. 4)  Volba návrhové a mandátové komise: komisí posuzovatelů navržen př. Ing. Miroslav Otruba, 
z pléna navrženi př. Jiří Kristek a př. Václav Čejka – komise schválena všemi hlasy. 
Volba volební komise: komisí posuzovatelů navržen př. Ing. Jiří Jadrníček, z pléna navrženi př. Ing. 
Petr Gajda a př. Stanislav Brückner – komise schválena všemi hlasy. 
 
Ad. 5) Před volbou komise posuzovatelů proběhla diskuse:  
př. MVDr. Ráček - vznesl protest proč je jen jedna kandidátka 
odpověděl: př. Holáň - do termínu 28. 2. nebyla podána žádná jiná ani jiné návrhy 
do diskuse se zapojili - př. Dufek, Chrastil, Kuras, Petržílka.  
všem odpověděl př. Jiří Holáň 
Poté následovala tajná volba komise posuzovatelů holubů. 
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Vyhlášení výsledků voleb do komise posuzovatelů: 
Tajných voleb se zúčastnilo 59 přítomných posuzovatelů a odevzdali 58 hlasovacích lístků 
pro novou komisi navrženou na společné kandidátce bylo: - pro 44 hlasů, proti 8 hlasů, neplatných 6 
hlasů. 
 
Komise byla zvolena většinou přítomných posuzovatelů a bude pracovat ve složení: 
 Jiří Holáň - předseda a členové komise př. Brandejs Josef, př. Jirků Karel, př. Sčebel Jiří a př. Smetana 
Martin. 
 
Ad. 6) Komise předložila směrnici pro hodnocení posuzovatelů holubů, směrnici přednesl předseda 
komise př., Jiří Holáň.  
V diskusi k předložené směrnici se vyjádřili tito členové sboru: 
př. Chrastil - představil důvody proč vznesl k předložené směrnici námitky 
př. Holáň  - reagoval na připomínky  
př. Petrovský - reakce na hodnocení, špatný chovatel nikdy nebude dobrým posuzovatelem  
př. Bukovský - reakce na hodnocení, posuzovatel nemá možnost rozhodnout o tom, zda bude na 
školení přednášet  
př. Wieder - reakce na př. Bukovského, před školením se může posuzovatel přihlásit a za pomoci 
prezentací s IT technologiemi a  odborným výkladem přednášku připravit, zájemci o jednotlivé 
přednášky budou vždy vítáni. 
př. Chrastil - reakce na diskusi, kritika nastavení hodnocení pravidel, směrnice neodpovídá principům 
pedagogických zásad  
př. Kristek a př. Gajda - jak se dříve delegovalo na výstavy z centra 
př. Chrastil - reakce na dotaz, delegace se prováděla podle zkušeností a možností jednotlivých 
posuzovatelů.  
př. Smetana - reagoval na posuzování EV v Nitře 2009 na př. Petržílku a na obsazení posuzovatelů na 
této výstavě, proč byl delegován př. Petržílka, když sám posuzování evropským způsobem odmítá. 
př. Petržílka - reagoval na dotaz, při posuzování se striktně držel reglementu evropského svazu a  
neposuzoval holuby starší 6 ti let. Dále reagoval na směrnici a publikační činnost chovatelů a 
posuzovatelů - je mnohdy na nízké úrovni. 
př. Petrovský - reagoval na hodnocení příspěvku př. Petržílky 
př. Gajda - reagoval na příspěvek př. Petržílky o publikační činnosti. O hodnotě článku, pojmech a 
terminologii rozhoduje redakční rada jednotlivého periodika - nemůže to ovlivnit sám posuzovatel.  
Po diskusi se přistoupilo k veřejnému hlasování o přijetí Směrnice pro hodnocení posuzovatelů, tak 
jak ji přednesl za komisi posuzovatelů př. Holáň. 
Pro směrnici hlasovalo 20 přítomných posuzovatelů, 31 posuzovatelů bylo proti a 1 se zdržel 
hlasování. Směrnice nebyla přijata. 
 
Ad. 7)   Školení plemen holubů - pro potřeby školení posuzovatelů bylo připraveno několik přednášek 
o plemenech holubů. 
př. Chrastil - představil několik plemen holubů skupiny rejdičů a přestavil několik méně známých a 
nových plemen. Po přednášce proběhla diskuse k tématu 
př. Šulák - představil plemena skupiny bradavičnatých holubů s praktickou ukázkou. Představeny byly 
plemena Indián a Kariér. Velice dobře a fundovaně připravená přednáška doplněná diskusí k tématu. 
př. Wieder - seznámil přítomné s evropským způsobem posuzování a představil ho na připravené 
projekci. K tématu proběhla živá diskuse s názory na hodnocení holubů.  
př. Gajda - představil zde přednášku ze skupiny voláčů, plemeno Anglický voláč zakrslý,  
přednáška byla fundovaná podložená osobní chovatelskou zkušeností a předvedením živých zvířat 
Po přednášce proběhla živá diskuse.  
 
 Sobotní část školení byla ukončena v 18 hodin.  
 



Neděle 17. 3.2013 
  
Od 8:30 hodin pokračovalo školení posuzovatelů dalšími přednáškami. 
 
př. Smetana - představil zde několik plemen ze skupiny barevných holubů. Prezentace byla 
připravena na plemena Hýl a Špaček. Přednáška byla dobře připravena a doplněna množstvím 
fotografií a živých holubů. Po přednášce proběhla diskuse.  
 
př. Holáň - představil plemeno King. Připravená prezentace byla doplněna ukázkou živých zvířat. 
Přednáška byla dobře připravena a proběhla živá diskuse.  
 
př. Gaš - představil poslední skupinu školení plemen holubů a to skupinu racků. Přednáška byla velice 
dobře připravená s množstvím fotografií a výkladem o jednotlivých plemenech. K přednášce se opět 
někteří posuzovatelé zapojili v diskusi.  
 
Předseda sboru posuzovatelů poděkoval všem přednášejícím za vyčerpávající přednášky a čas, který 
věnovali přípravě prezentací.   
 
Ad. 8)  Diskuse: 
př. Chrastil - zhodnotil celé školení jako zdařilé s vysokou hodnotou. Ocenil, jak prostředí ve kterém 
se konalo školení tak celkovou náplň a formu včetně prezentace plemen.  
- dále kritizoval neúčast některých posuzovatelů, kteří odjeli již v sobotu domů 
- kritika na účast na Evropské výstavě v Lipsku 2012 s důrazem na špatnou úroveň propagačních 
voliér Českých staváků a Pražských středozobých rejdičů. 
př. Holáň - reagoval na připomínku a poděkoval za uznání přípravy školení 
př. Petržílka - kritika na organizaci přepravy holubů (nezajišťovala komise posuzovatelů) 
- kritizoval práci kontaktní osoby na EV Lipsko 
- kritizoval práci a údajné odvolání obmanna během posuzování na EV  
př. Maček - přednesl vyjádření k návrhu o určení vedoucího posuzovatele na výstavách s počtem 
holubů nad 500 ks 
př. Petržílka - kritika k posuzování jen PH s kroužky ČSCH 
př. Hrubá a Hornoch - v diskusi vyjádřili názor ČMSCHPH, že jde o čistě zájem vedení ČSCH a 
chovatelé PH o to zájem nemají. 
Př. Smetana v reakci na příspěvek př. Petržílky připomněl, že u tiplerů a birmighemských rejdičů jsou 
na výstavách ČSCH posuzována také pouze výstavní variety těchto plemen a výkonní rejdiči stejně 
jako poštovní holubi mají svůj systém soutěží.  
př. Marušák - informoval o jednání a distribuci jednotných plastových kroužku v roce 2014 
př. Sousedík - reagoval na kritiku na propagaci ČS na EV Lipsko  
- vznesl dotaz na úhradu škody za zlikvidované vzorníky plemen holubů 
př. Petržílka - reagoval na podněty př. Sousedíka 
 
Vzhledem že již nebyly žádné dotazy, bylo přistoupeno k návrhu a schválení usnesení z jednání sboru 
posuzovatelů.  
 
Ad. 9) Usnesení předložila návrhová a mandátová komise a přečetl př. Otruba  
Konference a shromáždění sboru posuzovatelů holubů:   
schvaluje:  
- výsledky voleb do komise sboru posuzovatelů 
- školení plemen holubů 
bere na vědomí: 
- zprávu předsedy sboru posuzovatelů holubů př. Holáně Jiřího 
- zprávu předsedy ÚOK chovatelů holubů př. Wiedra Pavla 



- složení zkoušek na posuzovatele holubů př. Mgr. Víška a Ing. Knotnera 
ukládá: 
 - doporučit ÚOK ke schválení návrh k posuzování holubů na výstavách pořádaných ČSCH evropským 
způsobem a to od 1. 1. 2014  
 
- posuzovatelům řádně účtovat částky za posuzování a ostatní náhrady v souladu s platnými předpisy 
na jednotném tiskopise 
- odvádět do vzdělávacího fondu schválenou částku od pořadatele výstavy 40 Kč + 20 Kč od počátku 
roku 2013 
- při posuzování se řídit platnými vzorníky a směrnicemi 
- předsedovi sboru podat zprávu o účasti posuzovatelů holubů ČSCH na Evropské výstavě v Lipsku, 
zprávu podá na konferenci ÚOK dne 30. 3. 2013 v Pardubicích. 
 
Hlasování proběhlo za účasti 45 posuzovatelů. Konference byla usnášeníschopná.  
Pro přijetí usnesení a jejího obsahu bylo 39 přítomných, 4 byli proti a dva se zdrželi hlasování. 
 
Usnesení z konference posuzovatelů holubů bylo většinou přijato. 
 
Ad. 10)  Na závěr všem přítomným poděkoval předseda př. Holáň za účast a popřál všem hodně 
osobních a chovatelských úspěchů a šťastnou cestu domů.  
 
V Pardubicích dne 17. 3. 2013 
Zapsal: Jiří Sčebel  
 
 


